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Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 16-02-2009 kl. 9.00 

Frederikssund rådhus lokale A211-F5

Deltagere: Jørgen Christensen, Lise Lotte Due, Bent Saysette, Rigmor Nielsen, Christian Heiberg, Erik 
Nielsen, Inge Nordstrøm, Erik Kilde.
Afbud: John Jensen
Referent: Birte Hansen

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
Ældrerådet har med undring læst om et sparekataloa, til budget 2010, i lokalavisen, og efterlyser om 
der er besparelser på vej: indenfor ældreområdet.

Byrådet har afholdt budgetseminar den 19. januar. Direktionen har fremlagt nye og tidligere 
besparelsesmuligheder. Byrådspolitikerne har endnu ikke taget stilling til hvilke emner der skal arbejdes 
videre med.
Ældrerådet finder det dybt underligt og beklageligt at de skal præsenteres for et sparekatalog via 
avisen.

Information om ægtepar i plejeboliger:
Nuværende bor der 1 ægtepar på Nordhøj og 2 ægtepar på De Tre Ege. På ventelisten står der 3 
ægtepar, som alle har modtaget et tilbud, men har takket nej.
Efterlevende bliver ikke sagt op, og pt. er der 2 enlige enkemænd i ægteparboligerne på Solgården. 

Madleverance mellem centrene:
Fra den 1. februar har Nordhøj produceret og leveret varm mad til De Tre Ege, og Solgården til 
Østergården.

Madudbringning til hjemmeboende:
Efter en del begyndervanskeligheder er der tilfredshed at spore hos borgerne. Der er modtaget e'n 
skriftlig klage over at portionerne er for små. Omkring ca 10-15 personer ville gerne have haft kold mad 
som de selv kunne varme om aftenen.

Vasketøisordning leveret af Trasbo:
Borgerne er meget tilfredse med ordningen og især med kvaliteten af det tøj som modtages.

Ældrerådsvalg 2009:
Jette Søe deltog under dette punkt.
Begrundelsen for afslaget om afholdelse af Ældrerådsvalg samtidig med valg til Kommunalbestyrelsen, 
handler om kapacitetsproblemer. Nærmere betegnet antallet af medarbejdere, valgforord nede og 
lokalekapacitet.



Æ ldrerådet Frederikssund
Ældrerådet mener at det er i modstrid med den aftalte valgprocedure, og vil ansøge om at få tilladelse til 
afholdelse af valg til Ældrerådet samtidig med afholdelse af valg til kommunalbestyrelsen.
Et valgudvalg udarbejder et oplæg til behandling på Social-og Ældreudvalgsmødet i april. 
Afleveringsfrist for indsendelse af oplæg er senest den 21 marts.

Pkt. 2. Dagsorden og godkendelse af referat fra 19-01-2009.
Godkendt.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
Inspiration og optaktmøde til Frederikssunds 200 års jubilæum. Ingen ønsker at deltage.

Tilmelding til kursus i Tåstrup 24/03.
Tilmelding til repræsentantskabsmøde og temadag 06-07/05

Pkt. 4. Orientering fra fagudvalg.
Social og Ældreudvalg
Høringssvar til Kvalitetsstandarder for personlig og praktisk hjælp.
Ældrerådet tager materialet til efterretning, og har ikke yderligere bemærkninger.
Under sagen fremkom flere spørgsmål og kommentarer som Birte vil gå videre med, herunder 
fremmedord som insufficient

Sundheds og forebyggelsesudvalg.
Brug af træningsfaciliteter på Nordhøj, Solgården og De Tre Ege.
Jette Søe deltog under dette punkt.
Drøftelse af betaling for træningsfaciliteterne, hvor ældrerådet opfordrer Sundheds og 
forebyggelsesudvalget til at bevilge flere penge til selvtræning på de tre centre. Jette Søe undersøger 
om udvalget vil give flere penge.
Ældrerådet ønsker at få fremlagt hvad omkostningerne til selvtræning på Tolleruphøj udgør. Man talte 
om, at oprette kontrakter, mellem kommunen og ikke visiterede brugere.

Kultur og fritidsudvalg, intet.
Teknik og miljøudvalg, intet.

Pkt.5. Information og kontakt til bagland.
Valgudvalg:
Jørgen Christensen, Christian Heiberg, Bent Saysette og Lise-Lotte Due.

Pkt. 6. Økonomi.
Ældrerådet har endnu ikke modtaget budgetmidler for indeværende år. Birte undersøger sagen, og 
sørger for at der sættes penge ind på Ældrerådets konto.

Pkt. 7. Næste møde og mødested.
Mandag den 16 marts i mødelokale F2-AF 105 Frederikssund rådhus kl 9.15 

Pkt. 8. Pressemeddelelser, intet.

Pkt. 9. Eventuelt.
3 ældrerådsmelemmer har modtaget brev fra en person som påstod at hun i forbindelse med en 
jobansøgning havde bedt om aktindsigt i Jette Søe's CV.
Bent Saysette har svaret borgeren, at ældrerådet ikke har noget at gøre med personalesager.

Side 2 af 2


